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PROTOKOŁ Nr XXXVI/09 
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 30 września 2009 roku 
 
W sesji udział wzięli: 
a)  dwunastu radnych Rady Gminy               -  nieobecni: M. Mnich, K. Olech, 
                                                                          B. Rębas  
b)  Wójt Gminy                                               -  Eugeniusz Dańczak 
c)  Sekretarz Gminy                                       -   Iwona Wójcik 
d)  Skarbnik Gminy                                        -  Marek Malinowski 
e)  Kierownik OPS                                         -  Krystyna Szustak 
f) Dyrektor GOK                                            -  Wioletta Masłyk    
 
Porządek obrad: 
 

1. Sprawy regulaminowe: 
a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b) przyjęcie porządku obrad, 
c) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

        2.  Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami i wykonania uchwał, 
        3. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres między sesjami: 

a) Komisji Kultury i Oświaty, 
b) Komisji Rewizyjnej, 
c) Komisji Infrastruktury i Budżetu. 

 4. Podjęcie uchwały w sprawie: 
a) zmian w budżecie gminy na 2009 rok, 
b) zaciągnięcia kredytu bankowego, 
c) zmiana uchwały VII/57/2007 Rady Gminy z dnia 23.10.2007 r. w 

sprawie uchwalenia „Zasad wynajmowania lokali wchodzących w 
skład mieszkaniowego zasobu Gminy Dębnica Kaszubska”.  

       5.  Interpelacje radnych.   
6.  Wolne wnioski, zapytania i informacje. 
7. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji. 

      8. Zamknięcie obrad. 
 
Przebieg sesji: 
 
1a/ 
 Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz powitał Radnych i gości 
przybyłych na sesję. Następnie dokonał otwarcia sesji Rady Gminy stwierdzając 
prawomocność obrad. Otwarcia dokonał o godz.1005 w Sali konferencyjnej Urzędu 
Gminy. 
       
b/ 
  Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz  poinformował, że przebieg 
sesji zawarty jest w porządku obrad, który został przesłany Radnym. 
Przewodniczący  zwrócił się z pytaniem czy są uwagi do przedstawionego porządku 
obrad.  
Wójt prosi o wprowadzenie w pkt. 4d projektu uchwały w sprawie nieodpłatnego 
przejęcia na własność nieruchomości z zasobu Agencji Nieruchomości Rolnych do 
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zasobu mienia komunalnego Gminy Dębnica Kaszubska oraz w pkt. 4 e projektu 
uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Dębnica Kaszubska do Stowarzyszenia 
„Lokalna Grupa Rybacka Pojezierze Bytowskie” jako członek zwyczajny.  
Prosi także o wprowadzenie w pkt. 5 porządku obrad przyjęcie „Planu zbywania 
nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz poprosił o przegłosowanie proponowanej 
zmiany. 
W wyniku głosowania zmiana zostały przyjęta jednogłośnie /12 za/ . 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad porządkiem 
obrad po wprowadzeniu zmiany. 
W wyniku głosowania porządek po zmianach został przyjęty jednogłośnie /12 za/. 
  
c/  
 Do protokołu z  Sesji Nr XXXIV z dnia 28.08.2009 r. uwag nie wniesiono.  
W wyniku głosowania protokoł został przyjęty jednogłośnie /12 za /.     
 Do protokołu z Sesji Nr XXXV z dnia 14.09.2009 r. uwag nie wniesiono. 
W wyniku głosowania protokoł został przyjęty jednogłośnie /12 za/. 
 
Ad 2   
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wójta Gminy o złożenie 
sprawozdania z działalności między Sesjami. 
Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres od 29 sierpnia 2009 r. do  
29 września 2009 r. / sprawozdanie stanowi załącznik Nr 1 do protokołu/. 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz otworzył dyskusję nad 
sprawozdaniem. 
Radna U. Frankowska zwróciła się z pytaniem, od kiedy ruszy realizacja zadania 
„Budowa placów zabaw” na terenie gminy/ 
Wójt poinformował, że rozpoczęcie planowane jest na ten rok a zakończenie w 2010 
roku, zgodnie z umową. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy w Niemczewie 
także jest przewidziana lokalizacja takiego placu? 
Wójt przypomniał, że złożyliśmy wniosek na 30 takich placów, miejscowości 
sołeckich jest 20. W Niemczewie też powstanie plac zabaw dla dzieci jednak nie z 
pełnym wyposażeniem. 
Radny D. Ostrowski zwrócił się z pytaniem, czy jeżeli w roku bieżącym nie 
wykorzystamy 300 tys. na remont dróg osiedlowych z ANR w miejscowości Budowo, 
to czy te środki przepadną, czy będzie można wykorzystać te kwotę w przyszłym 
roku? 
Wójt poinformował, że ANR na środki, które można pozyskiwać na remonty dróg w 
byłych osiedlach pegerowskich ma rozpisany program na okres 3 lat. Przez ten okres 
możemy ubiegać się o dofinansowanie na realizację zadań drogowych. Uważa, że w 
przypadku Budowa wskazane jest poczekać do przyszłego roku, gdyż trudno 
przewidzieć, czy w przypadku podpisania umowy w tym roku na środki, uda nam się 
z uwagi na aurę w listopadzie zrealizować to zadanie. W ANR bardzo często 
zmieniają stanowiska w tej kwestii, występuje duża gra słów. Sądzi jednak, że z tego 
funduszu uda nam się wyremontować wszystkie drogi przejęte z ANR. O pozyskanie 
tych środków cały czas zabiegamy. Odnośnie Budowa to uważa, że nie można tam 
budować tych ciągów z uwagi na fakt, że to zadanie wg obecnych możliwości  będzie 
wyglądało po zakończeniu tak jak gdyby było niedokończone.  
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Radny D. Ostrowski zwrócił uwagę na nie uwzględnienie w planowanych 
lokalizacjach lamp solarowych wniosków komisji odnośnie lokalizacji dodatkowych 
punktów doświetleniowych. Słyszy, że wpływa dużo dodatkowych wniosków od 
mieszkańców a wnioski stare, powtarzając e się pozostają bez realizacji. Jako 
przykład podał powtarzający się postulat o lokalizację punktu świetlnego w Budowie 
1.  O tym wniosku ciągle się zapomina i pomija. 
Wójt zapewnił, że przy ustalaniu lokalizacji brano pod uwagę wnioski komisji. 
Głównym założeniem tego programu jest doświetlenie osiedla „Północ”. Lokalizacja 
pojedynczych lamp podyktowana jest ich efektywnością. Nie widzi sensu lokalizacji  
lamp, które miały by służyć znikomej części społeczeństwa.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że planowanych 20 lamp do lokalizacji 
przy ulicy Zjednoczenia to jest duża ilość. Prosi o wskazanie planowanej lokalizacji. 
Wójt poinformował, że 2 – 3 lampy mają być dostawione w kierunku cmentarza a 
reszta w kierunku ul. Zajęczej od Zjednoczenia. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że ten rejon jest dużo lepiej oświetlony 
niż inne. Uważa, że niektóre rejony są zbyt oświetlone a niektóre są w ogóle 
pozbawione tego oświetlenia. Prosi by radzie przedstawić szczegółową lokalizację 
nowo planowanych lamp przy ulicy Zjednoczenia.  
Radna I. Tkaczyszyn prosi o rozważenie możliwości lokalizacji jednej lampy w 
miejscowości Gogolewo przy murze okalającym były PGR. Kiedyś tam funkcjonowało 
oświetlenie, po likwidacji zakładu lampa została zdjęta. Ten punkt także był ujęty w 
protokole komisji.  
Radna J. Lejczak uważa, że należy zwiększyć liczbę punktów świetlnych w takich 
miejscowościach jak: Skarszów Dolny (za rzeką), Skarszów Górny i Grabin. 
Radny M. Szumski poinformował, że w Dobieszewie na przystanku nowa lampa nie 
świeci. Prosi o interwencję. 
Radny P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem, czy jest jeszcze możliwość zmiany 
przedstawionej lokalizacji. 
Wójt poinformował, że na taką lokalizację został złożony wniosek. 
Radna J. Lejczak zauważył, że ta lokalizacja nie była konsultowana z komisją 
infrastruktury. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz prosi by Wójt ponownie przeanalizował 
przedstawioną lokalizację tych lamp i jeżeli jest taka możliwość to prosi o dokonanie 
korekt w ich lokalizacji. Te lampy są bardziej opłacalne niż elektryczne. 
Radna A. Łomża zauważyła, że punktów świetlnych nie ma tam gdzie brak było 
możliwości ich montażu – zbyt wysokie koszty. Tematu lokalizacji lamp solarowych 
nie przedstawiano członkom Komisji Infrastruktury. 
Wójt zauważył, ze całkowity koszt montażu jednej lampy solarowej wynosi 17 tys. a 
w ramach projektu nasz udział zamknie się kwotą 4 tys. Jest świadom tego, że nie 
uda się rozwiązać tego problemu kompleksowo. 
Przewodniczący rady M. Adamowicz prosi o podanie liczby planowanych lamp na 
osiedlu „Północ”. 
Wójt poinformował, że na tamten rejon planowana jest lokalizacja 31 lamp. Staramy 
się by były zainstalowane w miejscach największych skupisk mieszkalnych. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz prosi o informacje dotyczące usunięcia usterek 
pogwarancyjnych przez firmę pana Skibińskiego. Jego zdaniem występujący problem 
nie wiąże się tylko z wywozem odpadów ze zbiornika głównego.  
Wójt poinformował, że 27 września miną termin odbioru pogwarancyjnego. Odbiór 
nie został dokonany, na wniosek zainteresowanego został przełożony. Najwcześniej 
odbędzie się za 2-3 tygodnie gdyż w tym terminie pan Skibiński zadeklarował 
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usunięcie stwierdzonych usterek. Obecnie dużym problemem są zainstalowane na 
oczyszczalni mieszadła, które są wykonane nie z takiej stali jak winny być oraz 
piaskownik. Wg informacji które posiadam zbiornik zostanie także opróżniony i 
nieczystości będą wywiezione. Mamy zabezpieczenie finansowe i do chwili odbioru 
pogwarancyjnego nie będzie ono zwrócone.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że zawartość tego zbiornika z uwagi na 
okres składowania nieczystości ( ok. 25 lat) to bomba ekologiczna. Zabezpieczono 
pusty zbiornik a z tego wydobywa się fetor. Stal ma także swoją wytrzymałość. Może 
dojść do skorodowania  zbiornika i wycieku tych nieczystości do rzeki.  
Wójt poinformował, że nie zezwoli na składowanie tam tych nieczystości. Inwestor 
ma je wywieść i jest to jego problem.     
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zakończył dyskusję nad sprawozdaniem Wójta 
Gminy. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz poprosił o złożenie sprawozdania z wykonania 
uchwał.         
Sprawozdanie z wykonania uchwał za okres od 29.08. do 29.09.2009 r. przedstawiła 
Sekretarz Gminy /załącznik Nr 2 do protokołu/ 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad sprawozdaniem z wykonania uchwał. 
Radni nie wnieśli innych uwag do sprawozdania. 
 
Ad 3 
             

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Przewodniczących Komisji 
Rady o złożenie sprawozdania z działalności miedzy sesjami.  
 
a/ 
 Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
jej komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na trzech posiedzeniach we 
własnym gronie. Dwa posiedzenia były wyjazdowe. Członkowie Komisji odwiedzili 
wszystkie świetlice zlokalizowane na terenie Gminy. Na kolejnym posiedzeniu 
opiniowano materiały na dzisiejszą sesję. Zapoznała radnych  
z treścią protokołu z wizytacji świetlic zlokalizowanych na terenie Gminy - Nr 53/09. 
/dostępny w BIP i Biurze Rady/.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz otworzył dyskusję nad sprawozdaniem Komisji. 
J. Karaś – Przewodnicząca Komisji w podsumowaniu zauważyła, że świetlice, które 
są w strukturach GOK prowadzą stałe zajęcia. Natomiast świetlice podległe Radom 
Sołeckim i Stowarzyszeniom działają okazjonalnie – w miarę zapotrzebowania. 
Zwróciła także uwagę na działalność 2 świetlic socjoterapeutycznych, które zostały 
utworzone w Dębnicy Kaszubskiej i Łabiszewie w ramach programu ze środków Unii 
Europejskiej. Zgodnie z umową jesteśmy zobligowani do ich utrzymania przez okres 
10 lat. Zgodnie z tą umową jesteśmy także zobligowani do zatrudnienia osoby z 
odpowiednimi uprawnieniami, która będzie miała nadzór nad działalnością tych 
świetlic / kontrola zajęć z dziećmi, młodzieżą i rodzicami/ oraz będzie organizowała 
szkolenia. W zakresie realizacji tego projektu są prowadzone kontrole, które mają 
stwierdzać zgodność projektu z realizacją przyjętych zobowiązań. Tworząc te 
świetlice nie zastanawialiśmy się nad konsekwencjami. Obecnie w budżecie muszą 
znaleźć się środki na zatrudnienie takiej osoby. 
Przewodniczący Rady  M. Adamowicz stwierdził, że Wójt oraz pracownicy 
przystępując do realizacji programu znali warunki jego realizacji. Jest natomiast 
przykro z tego powodu, że radni dopiero teraz dowiadują się o niektórych faktach. 
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Wszyscy zdają sobie sprawę, że w przypadku niewypełnienia warunków umowy 
będziemy musieli zwrócić przyznane środki.  
Wójt zauważył, że biedy w naszym kraju nie uda nam się zlikwidować w najbliższych 
latach. Te świetlice służą przede wszystkim  podopiecznym OPS. W tych świetlicach 
dzieci znajdują odrobinę ciepła  oraz otrzymują skromne wyżywienie. Łabiszewo jest 
bardzo trudną miejscowością. Mieszkańcy przyprowadzają dzieci do tej świetlicy jak 
do przedszkola. Podobna sytuacja występuje w Dębnicy Kaszubskiej. Nasza gmina 
jest biednym środowiskiem. W stosunku do tych świetlic są duże oczekiwania ze 
strony społeczeństwa. Dzieci mogą w nich spokojnie odrabiać lekcje i liczyć na 
pomoc w przypadku trudności. Rodzice bardzo często nie interesują się losem dzieci. 
Obecnie przygotowywany jest wniosek na taką świetlicę w Motarzynie. W GOK 
zatrudniona jest instruktorka, która ma uprawnienia do realizacji zajęć zgodnie z 
programem. Natomiast jeżeli chodzi o nadzór to będzie w tej sprawie rozmawiał z 
Panią Kumpin, która jest członkiem GKRPA i prowadzi w Urzędzie Gminy Punkt 
Konsultacyjny dla rodzin z problemami alkoholowymi. Uważa, że uda mu się 
przekonać panią Kumpin do szerszej współpracy. Działalność świetlicy w Dębnicy 
Kaszubskiej jeszcze nie jest taka jak powinna. Należy tym dzieciom i młodzieży 
dobrze zorganizować zajęcia. Obecnie wprowadzamy zajęcia z nauki języka 
angielskiego poprzez realizację programu „Angielski na wesoło”. W samej Dębnicy 
Kaszubskiej biedy tak nie widać, większa bieda jest w zaściankach. Obecnie brak 
jest możliwości zapewnienia udziału dzieci z miejscowości ościennych (brak 
możliwości dojazdu na zajęcia). Na terenie gminy mamy dużo osób z uprawnieniami 
do prowadzenia takich świetlic. Uważa, że wchodzenie w takie programy jest 
sensowne. 
Radna J. Karaś zauważyła, że komisja nie ma nić przeciwko wchodzeniu w takie 
programy, ale sygnalizuje o potrzebie środków na zatrudnienie koordynatora projektu 
z odpowiednimi kwalifikacjami.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz także jest zdania, że takie świetlice winny 
funkcjonować ale uważa, że radni winni znać warunki takich programów a zwłaszcza 
okres ich realizacji.  
W. Masłyk – Dyrektor GOK – nadmieniła, że pierwszy projekt wszedł w życie w 
2007r. i zakładał funkcjonowanie takiej świetlicy w Dębnicy Kaszubskiej. W ramach 
projektu wyremontowano zaplecze kuchenne, łazienkę i wyposażono w sprzęt 2 sale. 
Następnie w 2008 roku złożono następny projekt na świetlicę w Łabiszewie.  
W ramach otrzymanych środków wyremontowano pomieszczenia oraz zakupiono 
wyposażenie za 10 tys. Obecnie w trakcie przygotowania jest projekt na działalność 
takiej świetlicy w Motarzynie. Projekt zakłada pozyskanie środków na wyposażenie 
świetlicy (10 tys.) oraz na remont dachu budynku, w którym zlokalizowana jest 
świetlica. Są to duże środki. GOK w tych działaniach nie może pozostać sam. Dla 
zapewnienia prawidłowej realizacji programu zgodnie z wymogami należy zatrudnić 
koordynatora, który posiada uprawnienia psychologiczno-terapeutyczne. Sami nie 
mogą pełnić roli koordynatora. Działalnością tych świetlic objęte są całe rodziny. 
Obecni pracownicy są przeszkoleni w zakresie działalności takich świetlic na 2010 r. 
zaplanowano szkolenie z zakresu psychoterapii. Przeprowadziła wstępną rozmowę z 
Panią Kumpin w sprawie zatrudnienia jej na stanowisku głównego koordynatora. 
Zaoferowała nam wolę współpracy. Za pełnienie tej funkcji chciałaby otrzymywać 
1.200 zł brutto. Jeżeli nie będzie takiej osoby na umowie, to stracą wszystkie środki.  
Wójt zauważył, że GKRPA dysponuje sporym budżetem. Uważa, że z tego budżetu 
można wygospodarować środki na zatrudnienie takiej osoby. Z budżetu gminy środki 
na ten cel nie pójdą. Będzie w tej sprawie rozmawiał z Panią Kumpin. Na terenie 
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gminy jest wiele młodych osób po studiach w tym kierunku. Będzie prowadził 
negocjacje. Z osobami młodszymi łatwiej się negocjuje.  
Radny P. Pałubicki uważa, że w Mielnie godziny otwarcia świetlicy są 
niedopasowane do rzeczywistych potrzeb w tym zakresie.  
Radna J. Karaś zauważyła, że jest to świetlica sołecka i nie będzie ingerowała w 
godziny jej otwierania. Społeczeństwo nie ma w tym temacie zastrzeżeń, tak sobie 
ustalili. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz prosi komisję by wypracowała wnioski i 
przedstawiła je Wójtowi. 
Radna J. Karaś zauważyła, że najwięcej uwag jest do stanu świetlicy w Żarkowie. 
Tam jest potrzebny generalny remont gdyż zagraża bezpieczeństwu użytkowników. 
Wójt poinformował, że jest mu znany stan tej świetlicy. Z tej świetlicy korzysta bardzo 
mało osób, gdyż jest to małe środowisko. Dzieci jest tam także bardzo mało. Obecnie 
wszelki prace są kierowane na te placówki gdzie ich istnienie jest efektywne. W tym 
przypadku najbardziej sensowne jest przyłączenie tej miejscowości do świetlicy w 
Podolu Małym lub Dobieszewie. Poinformował, że zostaną wykonane najpilniejsze 
prace celem zabezpieczenia. 
Sekretarz zwróciła uwagę na fakt, że obecnie nie funkcjonuje podział na świetlice 
GOK i wiejskie. Od 01.01 br. wszystkie świetlice wiejskie są użyczone GOK-owi.  
Gminny Ośrodek Kultury ponosi koszty ich utrzymania, zarządza nimi, tylko nie 
wszędzie są zatrudnieni pracownicy na etacie.  
Radna I. Tkaczyszyn uważa, że w tych świetlicach gdzie są zatrudnione osoby na 2 
godziny dziennie za 250 zł (w tym także czas na sprzątanie) nie można wymagać 
cudów. Mamy to na co nas stać. 
Radna J. Lejczak zauważyła, że mimo próśb pani dyrektor GOK nie pojawiła się w 
Krzywaniu. 
W. Masłyk poinformowała, że podejmowała próby kontaktu jednak nie udało jej się 
zastać osoby sprawującej nadzór. Obecnie nie ma tam osoby odpowiedzialnej za 
działalność i świetlica jest nieczynna. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że w świetlicach winien być ruchomy 
czas pracy. Jego zdaniem sztywne godziny od 1200 do 2000 nie spełniają wymagań 
młodzieży. Uważa, że w piątki i soboty powinny być otwarte dłużej. Należy także 
rozwiązać problem z funkcjonowaniem świetlic w Krzywaniu ( płacimy za wynajem 
pomieszczenia) i Skarszewie.    
Radni nie wnieśli innych uwag do sprawozdania. 
                                 
b/ 
 Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Paweł Pałubicki  
poinformował, że komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na jednym 
posiedzeniu, na którym opiniowano materiały na dzisiejszą sesję. Opinie w sprawie 
podejmowanych uchwał będą podawane przy ich podejmowaniu.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz otworzył dyskusje nad sprawozdaniem 
Komisji Rewizyjnej. 
Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania. 
 
c/ 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski  
poinformował, że komisja spotkała się na dwóch posiedzeniach. Na jednym 
posiedzeniu członkowie komisji wspólnie z członkami komisji mieszkaniowej 
powołanej przez Wójta Gminy analizowali aktualną sytuację mieszkaniową na terenie 
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gminy. Zapoznał radnych z wypracowanymi wspólnie ustaleniami. Na kolejnym 
posiedzeniu komisja opiniowała materiały na dzisiejszą sesję.  Opinię członków 
komisji zostaną podane przy ich podejmowaniu.   
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy są uwagi do 
sprawozdania. 
Przewodniczący rady M. Adamowicz uważa, że wszystkie decyzje dotyczące spraw 
mieszkaniowych winny być analizowane bardzo szczegółowo i podejmowane po 
zapoznaniu się z sytuacją w miejscu zamieszkania osób ubiegających się o lokal. 
Dotyczy to w szczególności lokalu usytuowanego w Borzęcinie w obiekcie 
oświatowym. 
Wójt poinformował, że ustalenia zostaną zweryfikowane zgodnie z sugestiami 
radnych.  
Radni nie wnieśli innych uwag do sprawozdania. 
 
Ad 4 
 
 Skarbik Gminy zwrócił się z prośbą o zdjęcie z porządku obrad podjecie 
uchwał ujętych w punkcie 4a i 4b. 
Powyższe uzasadnił tym, że jest po rozmowach z Bankami i okazuje się, że bez 
przetargu żaden bank nie udzieli nam kredytu zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami. 
Obecnie przed podjęciem uchwały należy przeprowadzić procedurę przetargową. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy na początku sesji 
nie było takiej wiedzy i czy w tym punkcie możemy dokonać zmiany w porządku 
obrad? 
Sekretarz poinformowała, że porządek można zmienić w każdym momencie sesji. 
Skarbnik poinformował, że te informacje otrzymał przed chwilą i dlatego na początku 
nie stawiał takiego wniosku. W międzyczasie wynikła konieczność podjęcia uchwały 
w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 
na dofinansowanie budowy oczyszczalni ścieków w Podwilczynie i Gogolewie. W 
związku z powyższym prosi by w pkt 4f wprowadzić podjecie uchwały w sprawie 
zaciągnięcia długoterminowej pożyczki. Poinformował, że ta pożyczka będzie w 30% 
umarzalna. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zauważył, ze te uchwały, które mają być zdjęte 
były głównym powodem zwołania dzisiejszej sesji. Chodziło o dokonanie zmian w 
budżecie z uwagi na wpłacenie w terminie 100 tys. zł tytułem podatku Vat. Prosi o 
informacje jak ten temat został załatwiony. 
Skarbnik poinformował, że środki na ten cel zostały przeznaczone z § 700 05 jako 
zwrot na infrastrukturę związaną z gospodarką mieszkaniową.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz  prosi o informację jak miały być wydatkowane 
te środku – na jakie cele były zaplanowane. 
Skarbnik poinformował, że te środki były zaplanowane w wydatkach bieżących na 
remonty i usługi związane z utrzymaniem infrastruktury. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz stwierdził, że jest to pokaźna kwota i jest 
zdziwiony, ze nie została wydana zgodnie z przeznaczeniem. 
Wójt zauważył, że potrzeby w tym zakresie są bardzo duże. Staramy się poprawiać 
posiadany stan infrastruktury. Część prac wykonujemy w ramach środków 
pozyskanych z ANR. Najemcy nie poczuwają się do utrzymywania w należytym 
stanie posiadanego mienia. Staramy się wykonywać wszystkie niezbędne i pilne 
prace.  
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Radna U. Frankowska zwróciła się z pytaniem, czy te środki o których mowa nie 
pochodzą ze środków, które rada przeznaczyła na budowę ulicy Sawickiej? 
Wójt poinformował, że nie.  
Wójt poprosił w związku z zaistniałą sytuacją o zmianę przyjętego porządku obrad tj. 
o zdjęcie z porządku obrad pkt. 4a i 4b oraz o wprowadzenie w pkt. 4f podjęcie 
uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zarządził głosowanie nad zaproponowaną 
zmiana porządku obrad. 
W wyniku głosowania zaproponowana zmiana porządku obrad została przyjęta 
jednogłośnie /12 za/. 
 
a/ zdjęta 
b/ zdjęta 
 
c/  
            Przewodniczący Rady Marian Adamowicz przedstawił projektu uchwały w 
sprawie zmiana uchwały VII/57/2007 Rady Gminy z dnia 23.10.2007 r. w sprawie 
uchwalenia „Zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego 
zasobu Gminy Dębnica Kaszubska” ( załącznik Nr 3 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniach poszczególnych komisji. Poprosił Przewodniczących o 
opinię w sprawie podejmowanej uchwały. 
Sekretarz poinformowała, że zapis odnośnie zapewnienia mieszkań dla nauczycieli 
był zgodny z Kartą Nauczyciela, gdyż nauczyciele nie byli zainteresowani pracą na 
wsi. Obecnie zmieniły się realia. Ta uchwała w chwili obecnej dotyczy tylko 
Ośrodków Zdrowia. 
J. Karaś – Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty uważa, że nie należy zasiedlać 
mieszkań osobami niezwiązanymi z oświatą w budynkach gdzie odbywają się zajęcia 
dydaktyczne. Członkowie komisji będą w tej sprawie głosować indywidualnie. 
P. Pałubicki – Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej poinformował, że 
komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 
D. Ostrowski – Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu poinformował, że 
Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały.   
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /12 za/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 9 do protokołu.   
 
d/ 
             Przewodniczący Rady Marian Adamowicz przedstawił projektu uchwały w 
sprawie nieodpłatnego przejęcia na własność nieruchomości z zasobu Agencji 
Nieruchomości Rolnych do zasobu mienia komunalnego Gminy Dębnica Kaszubska( 
załącznik Nr 4 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniu Komisji Infrastruktury i budżetu.   
Poprosił Przewodniczącego o opinię w sprawie podejmowanej uchwały. 
D. Ostrowski – Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu poinformował, że 
Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały.   
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Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały. 
Wójt poinformował, że sprawa przejęcia tej działki wynikła przy projekcie kanlaizacji 
dla tego terenu. Jest to droga prowadząca do naszego Ośrodka Wypoczynkowego w 
Krzyni.  
Radni nie wnieśli dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /12 za/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 10 do protokołu. 
 
e/ 
            Przewodniczący Rady Marian Adamowicz przedstawił projektu uchwały w 
sprawie przystąpienia Gminy Dębnica Kaszubska do Stowarzyszenia „Lokalna Grupa 
Rybacka Pojezierze Bytowskie” jako członek zwyczajny( załącznik Nr 5 do 
protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniach poszczególnych komisji. Poprosił Przewodniczących  
o opinię w sprawie podejmowanej uchwały. 
J. Karaś – Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty poinformowała, że członkowie 
komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
D. Ostrowski – Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu poinformował, że 
Komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały.   
P. Pałubicki – Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej prosi o informacje 
dotyczące skutków finansowych tej uchwały dla budżetu . 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że podejmując te uchwałę będziemy 
wspierać podmioty prywatne. Należy odpowiedzieć sobie na pytanie, czy możemy je 
wspierać i czy chcemy? 
Radny P. Pałubicki uważa, że jeżeli gmina nie przystąpi do Stowarzyszenia, to 
podmiotom prywatnym zamkniemy drogę do pozyskiwania środków unijnych na 
rozwój działalności. 
Wójt zauważył, że przez to stowarzyszenie środki mogą pozyskiwać nie tylko 
prywatni przedsiębiorcy ale także gmina na rozwój obszarów. Zastanawia się, czy nie 
podjąć uchwały o wystąpieniu Gminy  z Fundacji Dorzecza Słupi. Zwrócił także 
uwagę na fakt, że Gmina jest po to by pomagać swoim mieszkańcom a nie 
przeszkadzać. Uważa, że naszą wolą winno być przystąpienie do tego 
Stowarzyszenia. W chwili obecnej nie wiemy w jakiej wysokości będą składki 
członkowskie. Zawsze możemy wystąpić.  Uważa, że warto spróbować, może będzie 
można z tego źródła pozyskać środki na rozbudowę infrastruktury. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że za mała jest wiedza odnośnie strony 
technicznej. Brak informacji, np.  czy nasi hodowcy będą mogli korzystać z tych 
środków w przypadku nie przystąpienia Gminy do Stowarzyszenia?  
Wójt uważa, że z grupą zawsze łatwiej pozyskać środki na różne działania. Nasz 
akces przystąpienia daje możliwość powołania takiego Stowarzyszenia. 
Przystąpienie zależy od woli Rady. Uważa, że ze Stowarzyszenia w każdej chwili 
można wystąpić. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz jest zaskoczony, że Gmina może być 
członkiem takiego Stowarzyszenia.  
P. Pałubicki ma obawy, że wstępując Gmina będzie musiała wspierać finansowo 
osoby prywatne. Uważa, że  temat funkcjonowania tego stowarzyszenia powinien 
być dokładniej przedstawiony Radzie przez założycieli.  
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Przewodniczący Rady M. Adamowicz ma także obawy, że jak osoba prywatna 
napisze wniosek i będzie on realizowany, to czy Gmina nie będzie miała obowiązku 
współfinansowania tego zadania? Boi się, że może dojść do takiej sytuacji, że inni 
przedsiębiorcy też będą powoływać stowarzyszenia i domagać się wsparcia. Prosi 
także o informacje jak będą ustalane składki dla poszczególnych członków. 
Wójt poinformował, że wysokość składek będzie dopiero ustalona. Trudno 
przewidzieć w jakiej wysokości. 
Radny P. Pałubicki prosi by na najbliższej sesji po odbyciu się I Walnego posiedzenia 
tego Stowarzyszenia przedstawić radzie pełną informację w tym zakresie. Zwrócił 
także uwagę na fakt, że brak jest informacji odnośnie innych gmin, czy wyraziły wolę 
wstąpienia. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zauważył, że wysokość składki na rzecz tego 
Stowarzyszenia będzie ujęta w budżecie na 2010 rok. Podtrzymuje swoje zdanie, że 
będą to środki wydawane na małą grupę. 
Wójt zapewnia, że Gmina chce wejść do tego Stowarzyszenia z uwagi na interes 
gminy, nie jest to wola wstąpienia z uwagi na mieszkańców, którzy są związani 
zawodowo z taką działalnością. Ma nadzieję, że uda się ta drogą pozyskać środki dla 
całego społeczeństwa.   
Radna J. Karaś zauważyła, że członkowie jej komisji także mieli takie same 
wątpliwości. Ma jednak nadzieję, że cała Gmina skorzysta na przystąpieniu do 
Stowarzyszenia. Poinformowano komisję, że składka będzie w wysokości 3-4 tys. zł. 
Widzimy sens wstąpienia, jeżeli środki pozyskane będą służyć wszystkim 
mieszkańcom a nie tylko wąskiej grupie osób zainteresowanych.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że w przypadku wysokich składek 
Gmina powinna wystąpić z tego Stowarzyszenia. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  /10 za, 2 wstrzymujące/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 11 do protokołu.   
 
f/ 
  
             Przewodniczący Rady Marian Adamowicz przedstawił projektu uchwały w 
sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki( załącznik Nr 6 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały nie był 
opiniowany na  posiedzeniach komisji.    
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz otworzył dyskusję nad podejmowaną 
uchwałą.  
Wójt poinformował, że ten temat wynikł w dniu dzisiejszym. Pożyczka jest na 
realizację zadań związanych z przebudową i rozbudową oczyszczalnia ścieków w 
Gogolewie oraz z budową zbiorczej kanalizacji sanitarnej w Podwilczynie. Pożyczka 
będzie zaciągnięta w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Gdańsku. Ta pożyczka jest w 30% umarzalna. 
Skarbnik poinformował, że wraz z ta pożyczką otrzymujemy 150 tys. dotacji na 
realizację wymienionych zadań. 
Radny P. Pałubicki uważa, że podjecie tej uchwały jest zasadne. 
Wójt zauważył, że z uwagi na procedury towarzyszące takim inwestycjom nie było 
możliwości na wcześniejsze podpisanie umowy pożyczki. Obecnie trwa jeszcze 
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proces przygotowawczy, dokonano zgłoszeń tych prac w Starostwie. Z uwagi na 
zbliżający się okres zimowy boi się o wykonanie tych prac w terminie. Te zadania 
winny być rozliczone do końca roku. Członkowie komisji na posiedzeniach byli 
zapoznawani także z takim wariantem finansowania tych zadań. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zauważył, że te zadania są realizowane 
zgodnie z Planem Inwestycji. Były ujęte w tym planie, przewidziano środki na 
realizację. Zwrócił się z pytaniem czy przedstawiony sposób finansowania jest 
zgodny z wcześniejszymi zapisami?     
Skarbnik poinformował, że tak. 
Radni nie wnieśli dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /12 za/. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 12 do protokołu. 
 
 Ad 5 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz przedstawił Plan  zbywania, 
nieruchomości na terenie gminy Dębnica Kaszubska z dnia  28.09.2009 r. /załącznik 
Nr 7 do protokołu/. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że Plan  nie był opiniowany 
na posiedzeniach komisji. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz otworzył dyskusję nad Planem zbywania 
nieruchomości.  
Radny P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem w jakim przetargu odbędzie się zbycie 
wymienionych nieruchomości? 
Wójt poinformował, że w ramach przetargu nieograniczonego. Część tych działek 
zostanie zbyta na powiększenie dotychczasowych siedlisk. Przy zbyciu zostanie 
zaproponowana zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami stawka 40 zł za m2. Cenę 
zawsze można obniżyć.   
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad Planem 
zbywania nieruchomości na terenie gminy Dębnica Kaszubska z dnia 28.09.2009r. 
           W wyniku głosowania plan zbywania nieruchomości został przyjęta 
jednogłośnie  (12 za).  
 
Ad 6 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poprosił Radnych  
o składanie interpelacji. 
 
Radni nie wnieśli interpelacji. 
 
Ad 7 - 8 
 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz prosił o składanie wniosków, 
zapytań i informacji. 
Radna J. Karaś zwróciła się z pytaniem, czy już coś wiadomo w sprawie zamierzeń 
właściciela byłej stacji CPN przy ul. Zjednoczenia odnośnie zlokalizowanych tam ich 
urządzeń i terenu?  
Wójt poinformował, że ten temat jest bez zmian. Przez cały okres prowadzona jest z 
nimi korespondencja w tej sprawie.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że my nie możemy ich zmusić do 
żadnych działań w tym zakresie. Właściciel nie chce do tego tematu podejść. 
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Radna U. Frankowska prosi o informację w następujących zagadnieniach: 
-czy planowana jest przebudowa chodnika w stronę cmentarza w Dębnicy 
Kaszubskiej – stan jest zły, dziury, 

- uzupełnienia oznakowania na drodze przed Dobrą i za tą miejscowością, 
- terminu poprawy nawierzchni asfaltowej na ulicy Strażackiej w Dębnicy 

Kaszubskiej, 
- odwodnienia na pętli autobusowej w Dębnicy Kaszubskiej. 

Wójt odnośnie odwodnienia na pętli autobusowej poinformował, że dokumentacja 
planistyczna na to zadanie jest wykonana. Właściciel nie wyraża zgody na przejście 
przez jego posesję. Odnośnie remontu i budowy chodników w Dębnicy Kaszubskiej 
poinformował, że te zadania leżą w gestii Zarządu Dróg Wojewódzkich – właściciela 
drogi. Zgodnie z ich planami całość zadania związanego z reorganizacją ruchu 
drogowego w Dębnicy Kaszubskiej to koszt około 10 mln. zł. Przez cały czas 
prowadzimy z nimi negocjacje w tym temacie. Oni w pierwszej kolejności wykonują 
zadania związane z budową dróg wokół nowo powstającej obwodnicy. Planowany 
jest nowa nawierzchnia w I kolejności do Głobina. Droga wojewódzka na terenie 
naszej gmin y na całym odcinku jest łatana miejscowo, występują niskie pobocza, 
chodniki także pozostawiają wiele do życzenia. Przez cały czas prowadzimy z nimi 
negocjacje dotyczące poprawy istniejącego stanu. Zarząd Dróg Wojewódzkich ciągle 
wymyśla jakieś problemy. Odnośnie braku znaków drogowych w okolicy 
miejscowości Dobra to ktoś je ciągle usuwa. Przed dożynkami gminnymi 
oznakowanie było uzupełnione. Ten temat zostanie zgłoszony do zarządcy drogi tj. 
do Zarządu Dróg Powiatowych. W dniu jutrzejszym będę rozmawiał z Komendantem 
Policji, gdyż na terenie gminy nie odczuwa się ich działań służących poprawie 
bezpieczeństwa. Należy także wyjaśnić sprawę dotycząca obiecanego samochodu 
dla miejscowego posterunku. Odnośnie dziur na ulicy Strażackiej to ten temat będzie 
realizowany przy realizacji zadania na drodze do Podwilczyna. Umowa z ZDP została 
podpisana dopiero 15 września. Prosi o trochę cierpliwości. Wszystkich dróg na 
pewno nie uda nam się w tej kadencji doprowadzić do należytego stanu, ale robimy 
co możemy w tym zakresie. Wnioskowaliśmy o środki na modernizację ulicy Zajęczej 
wraz z pętlą autobusową. Należy tą drogę odwodnić i poszerzyć. Zostało nam trochę 
środków i sądzi, że ten temat także będzie pomyślnie zakończony. 
Radny D. Ostrowski prosi o informację kiedy zostaną w Budowie ustawione wiaty 
przystankowe oraz prosi o oczyszczenie rowów odwadniających przy boisku w 
Budowie. Prosi także o informację, czy podjęto kroki w sprawie poprawy nawierzchni 
nowo położonych chodników polbrukowych przy zatokach autobusowych. Zwrócił się 
także z pytaniem, czy na dzisiejszej sesji odbędzie się dyskusja dotycząca celowości 
podjęcia uchwały dotyczącej programu szczepienia dziewcząt na raka szyjki macicy 
w kontekście przekazanego radnym artykułu?  
Wójt poinformował, że temat wiat zostanie w tym tygodniu zakończony. Temat 
odwodnienia boiska zostanie rozpoznany. Ten temat kompleksowo zostanie 
rozwiązany przy budowie sieci kanalizacyjnej. Poinformował, że doraźnie do okresu 
zimowego zostanie rozwiązany. Natomiast w sprawie  stanu nowo ułożonych 
chodników poinformował, że ten temat  został zgłoszony do zarządcy drogi – 
wykonawcy zadania.       
Radni zadecydowali, że dyskusja w sprawie artykułu zostanie przełożona na 
następne obrady.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz poinformował, że w dniu 22.09.2009r w 
odpowiedzi na nasze pismo OG 0114-25/09 z dnia 28.08.2009 r. wpłynęło pismo od 
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Pana Wincentego Knitter, w którym wskazuje uchwały w których jego zdaniem doszło 
do naruszenia prawa. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zapoznał Radnych z: 

- treścią pisma Pana Wincentego Knittra z dnia 18.08.2009 r. 
- odpowiedzią na to pismo OG 0114-25/09 z dnia 28.08.2009 r. 
- treścią pisma (wezwanie do usunięcia braków) Pana W. Knitter z dnia 

21.09.2009 r. 
Po zapoznaniu radnych z treścią wymienionych pism przypomniał radnym treść 
podjętych uchwał, w których zdaniem wnioskodawcy doszło do naruszenia prawa tj: 

- uchwałą nr XXI/119?2008 z dnia 28 sierpnia 2008 roku 
- uchwałą nr XXX/205/2009 z dnia 22 maja 2009 roku. 

Przewodniczący Rady M. Adamowicz otworzył dyskusję w powyższym temacie. 
Radni uważają, że w podjętych uchwałach w sprawach nieodpłatnego przejęcia na 
własność nieruchomości z zasobu ANR do zasobu mienia komunalnego Gminy 
Dębnica Kaszubska nie doszło do naruszenia prawa. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z prośbą o przegłosowanie 
odrzucenia wezwania Pana Wincentego Knittra  do usunięcia naruszenia prawa w 
wyżej cytowanych uchwałach. 
Radni w głosowaniu jawnym (12 za, 1 wstrzymujący) odrzucili wniosek Pana 
Wincentego Knittra o usuniecie naruszenia prawa. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zapoznał radnych z treścią odpowiedzi dla 
Pana Wincentego Knittra w powyższej sprawie. ( dokumentacja stanowi załącznik Nr 
8 do protokołu).    
 
Ad 9 

Marian Adamowicz Przewodniczący Rady Gminy o godzinie 1430 dokonał 
zamknięcia obrad sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad. 
                                                                                                                                                                                              
Protokołowała:                                                                                        
Teresa Kozdroń-Kołacka                                                                                    Przewodniczący 
                                                                                                                               Rady Gminy 
                                                                                                                        /-/Marian Adamowicz 
 
 

 


